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NA  NÁVŠTĚVĚ   V HROBICÍCH 
 
 

Při projíždění Pardubickým 
krajem jsem si při pohledu na Ku-
nětickou horu vzpomněl, že v její 
těsné blízkosti se nachází obec 
se stejným jménem jako ta naše a tak 
jsem neváhal a zamířil na krátkou 
návštěvu naší jmenovkyně. Hrobice 
leží na státní silnici mezi městy 
Pardubice a Hradec Králové. 
Je to nevelká obec asi se dvěma sty 
obyvatel a v jejím katastru se nachází 
přírodní rezervace Baroch a Tůň 
u Hrobic. Na začátku obce mně 
zaujala zajímavá prodejna a sklady 

nábytku „Kravín Hrobice“. Obecní 
úřad jsem po chvíli hledání našel 
v jedné z bočních uliček. Na jeho 
čelní stěně je umístněna pamětní 
deska padlým v první světové válce 
a pod košatým stromem jsem našel 
úřední desku. Vesnice byla v neděl-
ním poledni liduprázdná. Na opačné 
straně obce jsem objevil penzion 
„Parkur“, ale i tam jsme se ocitli 
sami a tak jsme byli vděčni 
personálu restaurace za propagační 
materiál o penzionu a obci. 
V uveřejněných fotografiích Vám 
nabízím námět na seznámení 
s tamějším krajem.  

             Zk 
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ZÁJEZD DO KUNÍNA A ŠTRAMBERKU 
 

V sobotu 13. září 2008 uspořádala Kulturně - školská komise Hrobice ve spolupráci s obecním úřadem a cestovní 
agenturou „ Rapant a spol, klub cestovatelů“ poznávací zájezd do Kunína, Štramberku a okolí. 

Odjezd byl stanoven na sedm hodin ráno, což se ukázalo 
jako optimální, protože se na nikoho nemuselo čekat. První 
zastávka na protažení byla přehrada „Bystřička“, kterou mnozí 
z nás znají, protože zde často trávili dovolenou. Přehrada 
je umístněna v údolí mezi lesy, aby zachytávala vody 
z okolních hor a je hodně studená. Dlouho jsme se zde 
nezdrželi, protože foukal studený vítr a nikdo by v tu chvíli 
neřekl, že je ještě léto. Další zastávka byla ve Velké Lhotě, 
kde se nachází nejzachovalejší dřevěný protestantský kostel 
ve střední Evropě. Byl postaven v roce 1783, dva roky po vy-
dání Tolerančního patentu císařem Josefem II., jímž se vrátila 
českým a moravským nekatolíkům náboženská svoboda. Podle 
Tolerančního patentu však nesměly být evangelické kostely 
nápadné - nesměly mít věže, zvony, velká okna, nesměly stát 
u hlavních cest a vchody nemohly směřovat ke středu obcí. 
Kostel ve Velké Lhotě je posledním dochovaným kostelem 
v původní toleranční podobě. Má jednoduchý obdélníkový 
půdorys, sroubený z jedlových trámů. Mansardová střecha 
je krytá ručně štípaným šindelem. Hlavní vstup je na delší 
straně z podsíňku, proti němu stojí pestře malovaná kazatelna. 
Před ní stojí stůl Páně, odkud se čte z Bible a vysluhují 
svátosti. Stěny, lavice a pavlače jsou natřeny bílou a šedou 
barvou. Jedinou výzdobou kostela jsou tři citáty z Bible, 
umístněné na stropě a po stranách kazatelny. Dřevěný kostel 
ve Velké Lhotě slouží dodnes svému účelu a pravidelně se 
v něm konají bohoslužby. 
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Po prohlídce kostela a zajímavém vyprávění 
místního správce jsme se přesunuli do Valašského 
Meziříčí, které je druhé největší město Valašska 
a má asi 27 000 obyvatel. V centru Valašského 
Meziříčí na historickém náměstí právě probíhal 
mezinárodní folklorní festival souborů z okolních 
zemí, a tak to tu „žilo“. Bylo zde mnoho stánků, 
čehož mnozí z nás využili k malému občerstvení. 
Dětem nejvíce chutnal turecký med, želatinoví hadi 
a jiné laskominy, my dříve narození jsme okusili 
místní speciality, grilovaná masa, klobásky, ale také 
slivovičku a horkou medovinu. 

Následoval přejezd do Kunína a prohlídka 
rekonstruovaného zámku a zahrad. Zámek 
za minulého režimu sloužil k různým účelům, 
ale nikdo ho neopravoval, až úplně zchátral. 

Je obdivuhodné, kolik práce se tu od roku 2000, kdy rekonstrukce začala, udělalo. Byly zde jen trosky, zakázán vstup, 
propadlé stropy…. A dnes? Je to bez nadsázky jeden z nejkrásnějších zámků na Moravě. Na mě nejvíce zapůsobil 
důmyslný komínový systém, který jsme mohli vidět na hůře pod střechou. 

Z Kunína jsme přejeli do Štramberku, nejpůvabnějšího městečka Valašska a Lašska a bylo se na co koukat. 
Na historickém náměstí právě probíhalo setkání majitelů renomovaných značek, jako jsou Porsche, Ferrari, Mercedes… 
To bylo teda překvapení!! 

Ale zpět k náplni našeho zájezdu. Kdo chtěl, mohl vystoupit na věž „Trůby“, kde byl krásný výhled, mohl 
si prohlédnout Jaroňkovu galerii a muzeum Lašska. Dalo se posedět v místních stylových hospůdkách a doslova všude 
koupit známé „Štramberské uši“. Tato sladkost se peče podle místní pověsti, která popisuje události ze 13. století, 
kdy zlověstná vojska Tatarů rabovala a sužovala místní obyvatelstvo. Obyvatelé z celého okolí našli útočiště na hoře 
Kotouč. Tam ve svých modlitbách prosili o pomoc. V ten okamžik se strhla ukrutná bouře a silný déšť, který zaplnil 
rybník nad tatarským ležením. Toho využili místní obyvatelé, prokopali hráz rybníka a tím tábor Tatarů vyplavili. 
Ve vyplaveném táboře potom po nich našli několik pytlů uší, které Tataři utínali pobitým křesťanům, pro svého pána, 
jako důkaz věrnosti. Na památku této události se pečou ve Štramberku takzvané „Štramberské uši“.  

Návrat domů byl po osmnácté hodině a doufám, že se všem zúčastněným zájezd líbil. Opravdu se je v té naší krásné 
zemi na co dívat a někdy ani nevíme, že je to doslova „za rohem“.  

 
 

TRADIČNÍ ZÁŘIOVÁ POUŤ NA HROBICÍCH 
Každoroční pouť na Hrobicích a s ní spojená mše svatá u kaple 

P. Marie Sedmibolestné sloužená P. Mgr. Emilem Matušů ze Slušovic 
připadla letos na neděli 16. září. Slunné, poněkud chladnější počasí od konce 
srpna, však nikoho neodradilo a účast občanů všech věkových kategorií byla 
hojná. Vše bylo předem dobře připraveno, dechová hudba se již předem 
ladila veselým lidovým tónem, nastaly jen drobné obtíže s parkováním auta 
pana faráře. Nová zvuková aparatura zajistila dostatečnou srozumitelnost 
slova i těm, jež stáli poněkud opodál. Do „zvonečku“ se letos vybralo 
10360,- Kč, které byly věnovány na opravu kostela ve Slušovicích.  
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Kostel ve Velké Lhotě 



INFORMACE  OBECNÍHO  ÚŘADU

 

KNIHOVNA  V  NOVÉM  HÁVU 
 

V první polovině roku prošla Obecní knihovna Hrobice rekonstrukcí. 
Byla provedena výměna části regálů pro knihy a uprostřed samostatný 
a přehledný prostor pro knihy z výměnného fondu. Zároveň vznikla dvě 
oddělená počítačová pracoviště, která slouží knihovnici a návštěvníkům 
pro přístup na veřejný 
internet. Výměnou oken, 
vymalováním a spolu 
s novým nábytkem zís-
kala naše knihovna 
útulnější a svěží dech. 
Celkové náklady dosáhly 
částky 59 000  Kč. Bude-
me rádi, když se přijdete 
přesvědčit. Otevřeno je 
každé pondělí od čtrnácti 
do osmnácti hodin.    
 

 
 

NOVÁ OKNA V BUDOVĚ OBECNÍHO ÚŘADU 
 

Vzhledem ke špatnému stavu 
oken, hlavně v levé časti objektu, 
a jejich špatné těsnosti, jsme se rozhodli 
provést jejich výměnu. Oprava 
stávajících oken by byla nákladná 
a opravou by se nedosáhlo potřebné 
těsnosti proti hluku a nižší tepelné 
prostupnosti. V souvislosti s navy-
šujícími se cenami energií rozhodlo 
zastupitelstvo o jejich výměně. Cena 
výměny včetně doplňků (vnitřní 
a venkovní parapety, žaluzie, sítě proti 
hmyzu, demontáž, montáž a zednické 
práce) byla 378 429 Kč.     
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O b e c n í   ú ř a d   a   k u l t u r n ě  –  š k o l s k á   k o m i s e  

VÁS  SRDEČNĚ  ZVOU  NA 
 
 

TRADIČNÍ  SETKÁNÍ  STARŠÍCH  SPOLUOBČANŮ
 
 

V neděli 26. října v 15:00 hodin v sále Hostince u Gajdošíků 
K poslechu i tanci Vám zahraje dechová hudba - Zlínská šestka 

 
 

t ě š í m e  s e  n a  V a š i  ú č a s t

POZVÁNKA 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Ze zápisů zasedání zastupitelstva obce 
 

4/2008 - 14.7.2008 
 

K bodu 1 - ZO Hrobice projednalo možnost vykoupení pozemků pod komunikací na začátku obce od vlastníků – Josef Košárek , 
Libuše Pekařová, Marie Kapavíková, ing. Josef Ševc, Marie a Zdeněk Čuříkovi, Vladimíra Uhlířová, Marta Šebetovská PaedDr.. 
Zasedání se zúčastnil pan ing. Eduard Minařík (znalec v oboru – ekonomika, ceny a odhady nemovitostí), který seznámil přítomné 
se současnými cenami pozemků. Usnesení  č.1/4/2008 - ZO jednohlasně schválilo vykoupení pozemků pod komunikací  
na začátku obce za 21 Kč/m2 (zaasfaltovaná plocha) a 10 Kč / m2 (břehy – svážnice komunikace). Všechny náklady spojené 
s vykoupením pozemků hradí Obec Hrobice. 
 

K bodu 2 - ZO projednalo a stanovilo kupní cenu pozemků (parc. č. 719/7 a 719/4). Usnesení č. 2/4/2008 - ZO jednohlasně 
schválilo odkoupení pozemků (parc.č. 719/7 a 719/4) za cenu  23 910 Kč (znalecký posudek č. 2279-20/08). 
 

K bodu 4 – ZO projednalo a stanovilo kupní cenu  pozemku (parc.č. 829/3), který chce odkoupit Povodí Moravy s.p. Usnesení 
č.3/4/2008 - ZO jednohlasně schválilo kupní cenu pozemku (parc. č. 829/3) 10 Kč/m2 - dle znaleckého posudku (č. 2280-21/08). 
 

K bodu 5 - ZO projednalo veřejnoprávní smlouvu o přestupcích mezi Městem Vizovice a Obcí Hrobice. Usnesení č.4/4/2008 - 
ZO jednohlasně schválilo uzavření veřejnoprávní smlouvy mezi Městem Vizovice a  mezi Obcí Hrobice.  
 

K bodu 6 - ZO projednalo 1. úpravu rozpočtu v roce 2008 dle předloženého návrhu účetní obce. Usnesení č.5/4/2008 - ZO 
jednohlasně schválilo 1. úpravu rozpočtu v roce 2008 dle předloženého návrhu účetní obce (viz příloha zápisu). 
 

K bodu 7 - a) Starosta obce informoval přítomné členy ZO o provádění oprav místních komunikací. Budou osloveny firmy EKO-
UNIBAU a.s. Praha a MORÁVIA-CHEM s.r.o.,  aby se finančně podílely na opravě neboť tuto komunikaci nejvíce využívají. 
b) ZO projednalo návrh Zadání změny č. 7 ÚPN SÚ Hrobice. Usnesení č. 6/4/2008 - ZO projednalo návrh Zadání změny č. 7 
ÚPN SÚ Hrobice a jednohlasně schválilo návrh Zadání změny č. 7 ÚPN SÚ Hrobice. c) ZO projednalo „Zápis z jednání ze dne 
14.7.2008 starosty obce s paní Ivou Macíkovou“, které se týkalo užívání jejího pozemku. Usnesení č. 7/4/2008 - ZO jednohlasně 
schválilo, aby  obec odkoupila  celý její pozemek včetně zahrady vedle uličky, a to za cenu, dle znaleckého posudku.  
 
5/2008 - 22.9.2008 
 

K bodu 1 - Zasedání se zúčastnila ing. Veronika Kašparová, která je odpovědný zástupce Obce Hrobice při provozování jednotné 
kanalizace ve vlastnictví obce (zákon č. 274/2001 Sb., ve znění pozdějších předpisů). Obec Hrobice s ing. V. Kašparovou uzavřela 
smlouvu na dobu určitou do 31.1.2011. Paní Kašparová zajišťuje pro Obec Hrobice pomoc při plnění ustanovení zákona 
o vodovodech a kanalizacích, zákona o vodách a jejich prováděcích právních předpisů.   

K bodu 2 - Zastupitelstvo obce projednalo zapojení obce do procesu rozvoje sociálních služeb v Mikroregionu Vizovicko 
a Slušovicko metodou komunitního plánování a určilo pověřenou osobu, která by v tomto procesu zastupovala obec. Usnesení 
1/5/2008 - ZO jednohlasně schválilo: a) zapojení Obce Hrobice do procesu rozvoje sociálních služeb metodou komunitního 
plánování a zapojení do projektu „Komunitní plánování sociálních služeb v Mikroregionu Vizovicko a Slušovicko“.  b) pověřilo 
ing. Františka Gajdošíka, aby v daném procesu zastupoval Obec Hrobice, shromažďoval a předkládal výstupy (informace 
a zprávy) o průběhu plánování sociálních služeb  a péče.  
 

K bodu 3 - ZO projednalo žádost p. ing. Radka Bednaříka o změnu ÚPN SÚ Hrobice (parcela č. 577). Usnesení č.2/5/2008 - ZO 
jednohlasně schválilo žádost p. ing. Radka Bednaříka o změnu ÚPN SÚ Hrobice (parcela č. 577). 
 

K bodu 4 - ZO projednalo bezúplatný převod pozemků pod chodníky u hlavní silnice (část parc. 290/1) ze Zlínského kraje 
na Obec Hrobice, neboť Obec Hrobice provádí údržbu a má zájem chodníky opravit. Usnesení č.3/5/2008 - ZO jednohlasně 
schválilo, aby Obec Hrobice zažádala Zlínský kraj o bezúplatný převod pozemků pod chodníky u hlavní silnice. ZO jednohlasně 
schválilo vybudování nových chodníků v obci. 
 

K bodu 5 - a) ZO projednalo zápis z jednání ze dne 3.9.2008 s paní Ivou Macíkovou, která je majitelkou pozemku pod účelovou 
komunikací (parc. č. 393/2 – 179 m2, ostatní plocha, způsob využití – ostatní komunikace). Majitelka požaduje:  1. Zakázání 
vjezdu všech motorových vozidel, výjma příjezdu osobních aut k rodinným domům čp. 57 a 79. 2. Žádá o vydání OBZV 
o neprovádění zimní údržby na parcele č. 393/2. 3. Žádá úhradu nájmu za používání pozemku parc. č. 393/2, a také zpětně 
od vybudování asfaltové plochy na této parcele. Usnesení 4/5/2008 – a) ZO jednohlasně schválilo: zakázání vjezdu všech 
motorových vozidel není třeba, protože jiné vozidla kromě příjezdu k rodinným domům čp. 57 a 79 touto uličkou nejezdí. Zimní 
údržbu na účelových komunikacích obec provádět nemusí. Hradit  roční nájemné 251,- Kč/rok (4 % za rok z hodnoty pozemku 
v k.ú. Hrobice) a uhradit zpětně za 3 roky. b) ZO projednalo úpravu rozpočtu, kterou přednesla účetní obce.  Usnesení 5/5/2008 - 
ZO jednohlasně schválilo úpravu rozpočtu (viz příloha zápisu). c) ZO projednalo možnost jednostranného zvýšení nájemného 
v obecních bytech. Usnesení č. 6/5/2008 - ZO jednohlasně schválilo zvýšení nájemného v obecních bytech dle zákona č. 214/2008 
Sb.,sazbu za m2 stanoví finanční výbor. d) ZO projednalo výši poplatků za pronájem areálu Dubíček. Usnesení 6/5/2008 - ZO 
jednohlasně schválilo, že občané, kteří se pravidelně podílejí na údržbě areálu Dubíček, budou mít snížený pronájem. e) ZO 
projednalo návrh společnosti ACRONA s.r.o Bystřice nad Pernštejnem na řešení výstavby dětského hřiště u MŠ a interiérového 
vybavení MŠ. Usnesení č. 7/5/2008 - ZO jednohlasně schválilo výstavbu dětského hřiště u MŠ a interiérového vybavení MŠ 
společností ACRONA s.r.o. Výstavba se uskuteční jen v případě, že Obec Hrobice získá finanční dotaci z Programu rozvoje 
venkova. Výše dotace je 90% z konečné fakturované částky.   
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- KUCHYNĚ 
- OBÝVACÍ POKOJE 
- LOŽNICE 
- DĚTSKÉ POKOJE 
- KANCELÁŘE 
- VESTAVNÉ SKŘÍNĚ     
- MASIV  - ploty 
      - dveře 
    - schody 
    - pergoly 
 
 
 
               Druh materiálu: 
                 - LAMINO 
                - DÝHA 
                - MASIV 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kontakt:  VLKNÁBYTEK 
  Hrobice 93 

tel: 604469578 nebo 777637193 
email: vlknabytek@centrum.cz    Foto 
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INFORMACE  OBECNÍHO  ÚŘADU

 

„KDYŽ JE KAM ...“ 
 

Na Hrobicích máme místo, kde 
se pravidelně konají oslavy, soutěže, 
zábavy atd. Výletiště Na Dubíčku, hezké 
místo v zeleni přírody, s tanečním 
kolem, technickým zázemím, fotba-
lovým hřištěm, zrenovovaným pose-
zením. Nejde říci, že je vždy vše 
dokonalé. Je zde ještě hodně práce 
na zvelebení celého areálu, na čemž 
se čím dál aktivněji pracuje.  

V letošním roce se podařilo 
vyřešit jeden z nejpalčivějších problémů 
a to hygienu a toalety. Dříve bylo běžné 
vidět hloučky lidí mizících v tmavém 
lesním porostu hledajících keřík 
či starou ztrouchnivělou kadibudku, 
maminku šmudlící navlhčeným kapesníkem špinavé dítko, nešťastné „jedince chodící jak náměsíční“ s rukama mastnýma 
od párku. Tyto časy jsou, doufejme, definitivně pryč. V areálu nyní stojí „Sanitární ekonomický kontejner, plně vybavený 
sanitárními zařizovacími předměty – umyvadla, WC, pisoáry“. Dodavatelem byla firma Koma Modular Construction 
s.r.o. z Vizovic a cena tohoto kontejneru činila cca 230 tisíc korun. Stavba bez pevných základů, spolu s dřevěnou kůlnou 
na příslušenství, zajistila vyřešení hygienických nedostatků při kulturních a společenských akcích, vyřešil se i problém 
tlaku vody. Všichni teď mají možnost jít na toaletu důstojně, ušpiněné dítko se lehce umyje a je kde odstranit z rukou 
mastnotu od párků.  

Doufejme, že se budou všichni návštěvníci Dubíčku chovat ohleduplně k novým toaletám, a že doba mnoha let bez 
WC bude nahrazena dobou mnoha let s funkčními WC. Kdo chce vidět a vědět více, nechť příjme pozvání na některou 
z mnoha kulturních akcí a sám se přesvědčí, že není nad pocit „KDYŽ JE KAM…“.  
 

 

ZMĚNY VE STŘEDU OBCE 
 

Žádnému z nás neunikla ne-
přehlédnutelná změna v naší obci. 
Zmizela stará autobusová čekárna, kterou 
nahradila nová, dřevěná. Vedle ní vzniklo 
nové parkoviště pro osobní vozidla. 
Počasí, v poslední době bohaté na srážky, 
konečně umožní dokončit výsadbu keřů 
a stromků, aby úprava tohoto prostranství 
dostala konečnou podobu.  
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Volby do zastupitelstev krajů ČR a volby do Senátu Parlamentu ČR 
 

dle zákona č. 130/2000 Sb., o volbách do zastupitelstev krajů ČR a o změně a doplnění některých dalších zákonů ve znění pozdějších předpisů 
dle zákona č. 247/1995 Sb., o volbách do Senátu Parlamentu ČR a o změně a doplnění některých dalších zákonů ve znění pozdějších předpisů 

 

1. Volby v obci Hrobice se uskuteční: 17. října 2008 od 14:00 hodin do 22:00 hodin 
18. října 2008 od   8:00 hodin do 14:00 hodin 

 

2. Místo konání voleb – Mateřská škola Hrobice 
 

3. Občan může volit po prokázání své totožnosti a státního občanství ČR  
    (platný OP, cestovní, diplomatický nebo služební pas ČR) 
 

POZVÁNKA 



 
 

 

NA DUBÍČKU VYHRÁVALA DECHOVKA 
 

Druhou srpnovou neděli se v našem areálu na Dubíčku rozléhala dechovka v podání 
Zlínské šestky vedené kapelníkem Mirkem Františákem. Kulturně – školská komise 
ve spolupráci s obecním úřadem pořádala „Přátelské posezení při dechovce.“ 

Po celém širokém okolí známá a oblíbená kapela začala brzy po zahájení plnit lavičky 
výletiště posluchači a tanečníky. Na Dubíček přijížděli lidé nejen z okolních vesnic, 
ale i z dalekého okolí. Pěkné počasí tomuto nedělnímu odpoledni přálo a kolem páté 
odpoledne zde bylo téměř sto dvacet lidí. Poslechnout si pěknou muziku přišli i obyvatelé 
z našeho domova důchodců (pořadatelé je ochotně pustili zdarma). Netočilo se vše jen kolem 
hudby, všichni se rádi posilnili gulášem nebo ochutnali voňavou klobásku z udírny a žízeň 
bylo možno zahnat nepřeberným množstvím nápojů. Mezi návštěvníky se objevila i spousta 
mládeže, a tak zábava probíhala napříč všemi generacemi. Pořadatele potěšilo, že se všem 
odpoledne s říznou dechovkou líbilo a jejich několikadenní přípravy nebyly zbytečné. Jen 
mohlo přijít na Dubíček víc nás hrobičanů. Těsně před touto nedělí vrcholily práce na údržbě 

areálu a montáž nového 
sociálního zařízení. Dove-
dení vody s dostatečně 
vysokým tlakem umožnilo 
odstranit největší bolest 
výletiště a zbudovat 
dlouho scházející hygienické zařízení. 

Na závěr je třeba poděkovat všem, kdo se 
na přípravě areálu a na pořádáaní akce samotné 
podíleli. Děkujeme.  

A Vám všem ostatním, přijďte zase.!!  
 

 
 
 

ZELENÉ  VESNICE 
 

V naší malé vesnici žije určitě ještě mnoho obyvatel, kteří si pamatují, jak daleko museli chodit pro vodu, nebo jak 
na dvorech stávaly nad hnojišti „kadibudky“. Zcela jistě bylo pokrokem budování kanalizace, vodovodu, plynového 
rozvodu a podobně. Dnes u nás rostou nové domy, obec se rozrůstá a právem nároky lidí stoupají. Je na nás mladších, 
abychom na výsledky práce našich otců, dědů a vlastně celé starší generace navázali a jejich odkaz dále rozvíjeli. 
S růstem kvality života a využívání různých zdrojů narůstá také množství odpadů všeho druhu. Myslíte si, že se u nás 
na některých místech nevyskytují černé skládky, že všichni pečujeme o dokonalé a zdravé životní prostředí? Nekazíme si 
jej mnohdy opravdu sami? 

Jeden z nejpalčivějších problémů je likvidace odpadních vod. Operu-li salát k obědu někde na zahradě a těch pár 
litrů vody poté vyleju do trávy nebo babičce na kytky, tak tím zahradě jen pomohu. Horší je to však s likvidací vody 
po nějaké chemické úpravě, s vodou z pračky, z myčky, s vodou po domácím úklidu a mohl bych dále pokračovat snad 
donekonečna. Vždyť jen průměrné množství odpadní vody od jednoho člověka je kolem 150 litrů/den. Tato voda většinou 
bez užitku odtéká do kanalizace. I když nebudu brát v úvahu hodnotu vody, která je stále dražší a jde o naše peníze, měli 
bychom brát v úvahu, že se tato voda může stát zdrojem škod a negativních důsledků na naše životní prostředí tudíž 
i na nás samotné. 

Nezbytnost čističek odpadních vod je zřejmá. Řešení se nabízí v čističkách v jednotlivých domácnostech nebo 
jednou ústřední obecní čističkou. U nových staveb se již většinou dělají domácí čističky, ale u starších chaloupek toto 
může být problémem. Nehledě na náklady spojené se stavěním čističek a jejich nákupem. Zde se proto nabízí druhá 
možnost, a to možnost obecní čističky. Z evropské unie proudí na podporu stavby čističek v obcích 50 miliard korun. 
Na tyto peníze mohou obce dosáhnout, a to způsobem vypracování a následné realizace „zeleného projektu“, a to až 
do výše 85% celkových nákladů na vybudování a kompletní realizaci takového projektu. Problém však nastává 
ve zbylých patnácti procentech, které musí obec uhradit z vlastních zdrojů. U většiny obcí je toto hlavním důvodem, 
že se o evropské peníze neuchází a tyto pak končí zpět v Bruselu a jsou již dále pro nás k nedosažení. 

Každý z nás, bez rozdílu věku či pohlaví by se měl zamyslet nad tím, co může pro naši krásnou modrou planetu 
udělat a ne jen co si od ní může vzít. Řešení se nabízí, ale chceme jej? 

Neberte prosím tento článek jako žádný návrh, či návod k řešení problému s odpadem a především s odpadními 
vodami, ale jako upozornění na narůstající problém znečisťování životního prostředí.  
 

Ondřej Staněk - student ekonomiky a managementu na UTB ve Zlíně 
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VÝSLEDKY SOUTĚŽÍ V ROCE 2008 
 

Pohárová  soutěž  Neubuz - 6. září 
muži A - 10. místo, muži B - 2. místo,  ženy - 3. místo 
Pohárová  soutěž  Ludkovice - 30. srpna 
muži - 2. místo 
Pohárová  soutěž  Březová - 16. srpna 
muži nad 35 let - 3. místo 
Pohárová  soutěž  Želechovice Paseky - 9. srpna 
muži - 11.místo 
Pohárová  soutěž  Veselá - 26. července 
muži - 2.místo,  ženy - 1. místo 
Pohárová  soutěž  Prlov  - 19. července 
muži - 16. místo,  ženy - 4. místo 

 
 

HASIČI UKONČILI SPORTOVNÍ SEZÓNU 2008 

 

Letošní sportovní sezóna je opět za námi. Musím konstatovat, že byla zase úspěšná, i když zpočátku to tak 
nevypadalo. Po prvním kole v požárním sportu, které se uskutečnilo u nás na Hrobicích, jsme získali „pouze“ první místo 
žen. Mužům se nedařilo tak, jak jsme si představovali a o výkonu rozhodčích ani nemluvě. K tomu se pak přidal totálně 
zničený motor naší drahé sportovní mašiny!!! Takže začátek jak ze zlého snu. Ale díky obětavosti našich strojníků, hlavně 

Pavla Čuříka, se mašina dala rychle do pořádku a za pět minut 
dvanáct jsme ji mohli vyzkoušet na naší pohárové soutěži. 
A tady se vše vrací do starých „rychlých“ kolejí, kdy družstvo A 
časem 16,91 nenechalo nikoho na pochybách, že na to stále ještě 
máme.  

Další pohárovky byly na Veselé, Březové, v Ludkovicích 
a v Neubuzi. Letos jsme se zúčastnili celkem 9 soutěží 
a jednoho námětového cvičení – viz webové stránky SDH. 
V září jsme uskutečnili tradiční sportovní odpoledne pro hasiče 
a jejich příznivce na hřišti za školkou.  

Teď už nás čeká jen doba bilancování, a to bude ukončení 
sezóny v Hostinci u Gajdošíků, 15. listopadu 2008 v 17 h, 
a výroční valná hromada SDH 13. prosince 2008 v 17 h. taktéž 
v hostinci. Všichni hasiči jsou samozřejmě zváni.  

 

Díky všem aktivním hasičům za jejich práci!  
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Připravované akce 
  

 26. října – Tradiční setkání starších spoluobčanů     15. listopadu - Ukončení sezóny SDH v hostinci u Gajdošíků 
 6. prosince – Mikulášská diskotéka            13. prosince - Výroční valná hromada SDH Hrobice 

Upozornění: Kdo nechce být uváděn ve společenské 
rubrice, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě. 
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Společenská rubrika 

Občané nově přihlášeni k trvalému pobytu 
 

Raška Michal      č.p. 144 
Vacula Karel           č.p. 5 
Vaculová Martina      č.p. 5  

Janůvky – foto z alba Stanislava Gajdošíka 

Naši jubilanti listopad - prosinec 2008 
 

Němcová Vlasta               85 let 
Slováčková Anežka      75 let 
Gajdošíková Jindřiška    70 let 
Mudříková Josefa         65 let 
Nedbálková Marie          65 let 
Daněk František            60 let 

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme 

Úmrtí 
Bednaříková Anežka     č.p. 23 
Halašková Jindřiška      č.p. 102 

Čest jejich památce 

Sňatek uzavřeli 
Raška Michal  -  Adamcová Zuzana 
Smetana Martin  -  Sojková Anna  
Štefka Jan - Šmakalová Petra 

Občané odhlášeni z trvalého pobytu 
 

Havlová Marta        č.p. 29 
Kuželová Zuzana      č.p. 103 
Mikesková Eliška       č.p. 75 
Mikesková Marta       č.p. 75 
Mikesková Klára       č.p. 75 


